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MINISTERRAAD 
Nr. 2242 

ZEER GEHEI M 

Ex.nr . /~ 

Y- ~{[~,~.' 
-1 . N?~ulen van de vergadering Itu '7 gehouden op vrlJdag 5 december 1958 in de Trêveszaal 
~ {"l/J., aangevangen 's morgens om n egen uur ' 

·%:~di. 
Aanwezig: De minister-president Drees en de mini s ter s 

Van Aartsen, Cals, Helders, Hofstra, Klomp é, 
Luns, ~amkal~en, Staf, Struycken, Suurho f f, 
Vondellng , Wltte en Zijlstra 

. 
Tevens is aanwezig bij punt 3 staa tssecre t a r is 
Van der Beugel 

Secretaris: J. Middelburg 

g .. Ingekomen stukken en mededelingen 

a. Decoraties 

De ra~d verklaart zich akkoord met de volgende 
decoratievoorstellen: 

Ir. A.H. Ingen Housz tot Commandeur in de Orde van Oranje
Nassau, Prof.~~. A.M. de Jong tot Commandeur in de Orde 
van Oranje-Nassau en generaal-majoor H. Koot tot Comman
deur in de Orde van Oranje-Nassau. 

2 b. Benoeming kanselier der Nederlandse Orden 

Minister Struycken deelt mede, dat het de be
doeling is Lt.Generaal H. Schaper, chef van de Luchtmacht
staf, voor te dragen voor kanselier der Nederlandse Orden 
als opvolger van generaal-majoor Koot. 

2 c. Préséance-kwesties 

De minister-president heeft bezoek gehad van 
Mr. Jonkman, die erop wees, dat bij de bestaande préséance
regeling (met uitzondering van het Hof) de voorzitters van 
Eerste en Tweede Kamer komen achter alle ministers, staats
secretarissen en ambassadeurs, terwijl het aantal ambassa
deurs steeds toeneemt. Hij suggereerde, dat beide voo~
zitters zouden komen na de minister-president en de Vl? e~ 
minister-president en in bepaalde gevallen achter de ml~ls
ter, meer in het bijzonder bij een bezoek of een ple?htlg
heid betrokken. De raad besluit na een korte bespreklng , 
dat deze kwestie door Buitenlandse Zaken nog eerst zal 
worden na§egaan. 
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3 d. Benelux (Zie notulen m.r. 28 novemb er 1958 , punt 9) 

Mini ster.~uns deelt mede, dat in het minist ers
comité als · ?~langrlJkst~ punt de landbouwkwe stie is be spro 
ken op de wlJze, zoals ln de vorige ministerraad was be
sloten . Spreker heeft de indruk, dat de Belgi s che mini s
ters wel d~ ~rnst van de.zaak.~ebben be grepen. Volgen de 
week zal mlnl~ter Vondellng zlJn Belgische collega ontvan
g~~ . Ten aanz~en van de s cheepvaart is niet alleen over de 
R1Jnvaartpremles gesproken , maar men wilde van Belgische 
k~~t het complex van de tussenwateren en het Deltaplan in 
zlJ n geheel no g eens besprek en . 

3 e. EEG en EEA (Zie notulen m. r . 28 november 1958, punt 3 b) 

. . Mini ster Luns deelt mede, dat hij i n de bespr e-
klngen ln de r aad van mini sters van de EEG zich verz et 
heeft t egen h~t Fr anse voorstel om afwijzend te r eageren 
op de sugg~ ~tl e van de commis s i e- Maudling de besprekingen 
over de vrlJhandelszone voort te ze t t en. Besloten i s to en, 
~at de Duitse minister Erhard, de Britse minist er Maudling 
ln Londen zal bezoeken om erop te wijzen, da t de raad van 
de EEG de voorges t elde da tum niet ges chikt vindt. 

Minister Zijlstra is er door getroffen hoe 
lichtg evoelig enkele leden van de Europese Commissi e zlJn . 
Het is onju;st, dat na een zakelijke discussie men van 
bedoelde zijde berichten verspreidt als zouden de Ne der
landse ministers een ernstige aanval op de Euro pese Com
missie hebben gedaan. 

Minister Samkalden acht de ontwikkeling , 'vVaar
bij de Europese Commissie over de EbA gaat onderhandelen , 
wel gelukkig; als er conflicten komen dan lij kt het s pr e
ker niet wenselijk, dat deze op dit punt ontstaan. Naar 
aanleiding van wat de Engelse minister van Buitenlands e 
Zaken in het Lager huis heeft gezegd over de samenwer king 
in politiek en economisch opzicht wijst s pr eker erop, 
dat de Engelsen zich van de aanvang af van de EEG gedi s 
tancieerd hebben. De uitlatingen van minister Selwyn Llo yd 
acht s preker daarom zeer t e betreuren ; hij st elt voor, 
dat minister Luns hem dit laat we ten. 

Minister Vondeling herinnert eraan, dat eerder 
in de ministerraad, o.a. door staatssecretaris Van .~er 
Beugel, is gesteld, dat het wenselijk zou kunnen zlJn, 
dat de Europese Commi ssie voor de EEG-landen de on~erhan
delingen over de EEA voert. Spreker heeft voorts nlets ge
merkt over het vragen van concessies ten aanzien van de 
tarieven van landbouwprodukten. Tenslotte heeft het spr~
ker getroffen in een t elegram over maatregelen t en aanZlen 
van de contingentering , dat alleen wordt ge~ egd! dat 
Philips en de oliemaatschappijen daardoor nle~ ln het.ge
drang komen. Dez e ondernemingen we ten echter lnt ernatlo 
naal wel hun weg t e vinden ; het k omt in de eerste plaats 
op de l andbouwproduk ten aan. . 

Mini s ter Luns antwoordt op de opmerklng van 
minister Vondeling inzake concessi es ten aanzien ~a~ de 
tarieven, dat Nederland niet veel aan deze verla~ln~ met 
10 % behoeft te doen in verband met het hogere nlveau van 
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van het EEG- bui tentarief . 1;;fat de landbouwzaak betreft 
heeft spreker verwezen naar wat minister Zijlstra daar
over had gezegd; dit stond niet in het als re sultaat van 
de vergadering opgestelde papier, maar het zal langs diplo 
mat i eke we g daaraan wo r den toegevoeg d. Tenslotte wîjst 
spreker erop, dat he t telegram, dat minister Vondeling 
noemde, een rapportage van onze ambassadeur in Parijs be
vat ; wa t daarin ten aanzien van genoemde ondernemingen 
wordt ge sigDale er d i s irrelevant voor ons standpunt met 
b etr ekking tot de kwestie van de contingenten en de land
bouwprodukten. 

Minister Zijlstra heeft in de vergadering uit
drukkelijk het landbouwpunt gestel d, wat ook wel in de no
tulen, maar niet in het eindpapier is gekomen. In Neder
land moet thans een onderhandelingslijst gemaakt worden . 

Minister Lun~ is naar aanl eiding van een vraag 
van minister Samkalden bereid zijn Engelse ambtgenoot de 
Nederlandse zienswijze te laten we t en naar aanleiding van 
diens uitlatingen in het Lagerhuis. 

4. Wijziging van het besluit uitvoerin we enverkeerswe t 
in buitengewone omstandigheden Ontwerp-besluit 

Zonder discussie a~Dvaard . 

5. Verdrag inzake wetteli jke aansprakelijkheid voor atoom
schade (Brief van de minister- president, minister van 
Algemene Zaken dd. 24 november 1958, nr. 125131, met 
bijlagen) 

, Minister Hofstra merkt op, dat Financiën met 
het verzekeringswezen heeft te maken, zodat deze nota 
mede namens Financiën had moeten worden ingediend. Spreker 
heeft vervolgens nog enkele opmerkingen over controver-
siële punten. . 

TIe minister-president heeft het onderhavlge 
stuk rondgezonden, aangezien hij de ind~uk h~~, dat met 
de betrokken departementen, waaronder Flnanclen: ov~reen
stemming bestond. Spreker stelt voor de ~iscu~~le .ul t 
te stellen en inmiddels de bezwaren schrlftellJk III te 
zenden zodat eventueel de commissie-Fock nog met ver
tegenw;ordigers van de depatemen~en hierover overleg. 
kan plegen. Minister Suurhoff drlngt er nog op aan nlet 
de periode van tien jaar te verkorten. Itu f, ... /.n1'.tI ~ TIe r a ad verklaa~"t zi ch . akkoord met he t vo or-

~~~1 Ó/ stel van de minister-presldent dlt punt aan te houden. 
att/v,/.J , "/Il. 

J ' 
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